Application Method

- Intermediate Tradesman should enroll at the following trade unions directly:
- Hong Kong Construction Industry Employees General Union;
- ii. The Federation of Hong Kong Electrical & Mechanical Industries Trade Unions;
- iii. Hong Kong & Kowloon Electrical Engineering & Appliances Trade Workers Union;
- iv. Construction Site Workers General Union.
- Recruitment and interview will be organized by respective trade unions.

Enquiries

Tel: 2100 9000

Email: cos.acmts@hkic.edu.hk



查詢

電話:2100 9000

報名方法

電郵: cos.acmts@hkic.edu.hk

• 中級技工工友直接向以下工會報名:

iii. 港九電器工程電業器材職工會;

i. 香港建造業總工會;

iv. 建築地盤職工總會。

• 工會將負責招生及面試事宜。

ii. 香港機電業工會聯合會;



Website (English): http://www.hkic.edu.hk/eng/programmes/cosemployers_ACMTS_SEC網址 (中文): http://www.hkic.edu.hk/chi/programmes/cosemployers_ACMTS_SEC





The CIC/HKIC may at its absolute discretion without notice at any time and under any circumstances withdraw or modify the provisions of any goods or services.

建造業議會/香港建造學院可在任何時候及任何情況下使用其絕對酌情決定權,撤回或修改任何產品或服務的供應而毋須事先通知。



進階工藝培訓計劃 - 先導計劃(技術提升課程)

Background

To alleviate manpower shortage in construction industry, with the support of Development Bureau, the Construction Industry Council (CIC) launches the "Advanced Construction Manpower Training Scheme - Pilot Scheme (Skills Enhancement Courses)" [ACMTS - Pilot Scheme (Skills Enhancement Courses)] to train up Intermediate Tradesman to become Senior Tradesman.

Features

- Free tuition.
- Trade Test fee waived (including one make-up test if the trainee fails).
- Trainees will receive a trainee bonus at HK\$8,000 upon completion of training with the Trade Test qualification.

Length of Training

Offering 75 hours, 90 hours, 105 hours and 106 hours (depends on individual trade) in both classroom and workshop trainings.

Requirements of Training Scheme

- Related trade unions (refer to back page) to submit applications to the CIC/HKIC for approval.
- Trainees to undergo training in the training centre(s) of the trade unions.
- An attendance rate of 80% or above is required. Upon completion of training, the trainee shall be recommended by the trade unions to take a Trade Test within 3 months; otherwise, the trainee may be disqualified from the training scheme.

背景

為紓緩建造業技術工人人手不足, 在發展局的支持下,建造業議會推 出「進階工藝培訓計劃 - 先導計劃 (技術提升課程) | ,加強培訓中 級技工成為高級技工。

計劃特色

- 課程費用全免。
- 大工考試費用全免(如不及格,可 免費重考1次)。
- 學員完成課程並考獲技能測試(大 工)後,可獲一次性發放學員鼓勵 獎金港幣\$8,000元。

訓練期

分為75小時、90小時、105小時及 106小時(視平工種而定),包括課 程理論及實務培訓。

- 相關工會(參考背景資料)呈交 申請表供議會/學院審批。
- 學員會在相關工會的培訓中心接 受訓練。
- 學員出席率需達至80%或以上。 完成培訓後,須於3個月內由工會 推薦報考工藝測試,否則資格可被 取消。

Work Trade

The Scheme covers 19 trades

그런 그녀	T 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1
+34 =II	
ᆂᄆᇚᇚ	

共有19個工種。

Length of Training 訓練期(Hours/小時)

IIIe	Scheme covers 19 trades.	六个	191四工程。	py (mate) 43 (means) 5 mg/
1.	Bricklayer	1.	砌磚工	75
2.	Bamboo Scaffolder	2.	竹棚工	
3.	Carpenter	3.	木模板工	
	(Formwork - Building / Civil Construction)		(樓宇/土木工程)	
4.	Communication System Mechanic	4.	電訊系統裝配工	
5.	Control Panel Assembler	5.	控制板裝配工	
6.	Fire Service Electrical Fitter	6.	消防電氣裝配工	
7.	Floor Layer (Timber Flooring)	7.	鋪地板工(木地板)	
8.	Joiner	8.	細木工	90
9.	Metal Scaffolder	9.	金屬棚架工	
10.	Metal Worker	10.	金屬工	
11.	Plumber	11.	水喉工	
12.	Refrigeration / Air-conditioning /	12.	空調製冷設備技工	
	Ventilation Mechanic (Electrical Control)		(電力控制)	
13.	Refrigeration / Air-conditioning /	13.	空調製冷設備技工	
	Ventilation Mechanic (Unitary System)		(獨立系統)	
14.	Window Frame Installer	14.	窗框工	
15.	Plasterer	15.	批盪工	105
16.	Tiler	16.	鋪瓦工	105
17.	Bar Bender and Fixer	17.	鋼筋屈紮工	
18.	Electrical Wireman	18.	電氣佈線工	106
19.	Painter and Decorator	19.	髹漆及裝飾工	

Trainee Eligibility

- An Intermediate Tradesman of the same trade with at least 1 year post-qualification relevant working experience (counting from the issuance date of certificate); and
- For candidate who has not taken the courses of relevant trade under the CIC's or prior to application.

學員參加資格

- 持有相同工種的中級工藝測試(中工)資 歷, 並在取得資歷後(由發證日計)具備 至少一年有關工作經驗;及
- 一年內未曾參加建造業議會或香港建造學 院主辦或資助的進階工藝培訓計劃-先導 計劃下的相同工種的課程。

